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GLAVNI P R O B L E M I
Poli t ika n ag r a je v a n ja ,  mode rn i zac i j a  po d je t j a  in nada l jn j i  razvoj ,  

s t a n o v a n j s k o  v p r a š a n j e  t er  s t ro ko vn i  kadr i

G lavni d irek to r je imel 19. sep
tem bra  s strokovnim i delavci pod
je tja  sestanek, n a  katerem  je oce
nil vodenje podjetja v petih  m e
secih in  nakaza l glavne proble
me in tren u tn e  naloge, ki so pred 
celotnim  kolektivom .

V daljšem  in fo rm iran ju  je bilo 
sporočeno, d a  nam  je uspelo sa 
n ira ti s tan je  z banko, to je, da 
izpolnjujem o ustrezne pogoje. To 
je bilo važno opravilo, saj so od 
te g a  odvisne nabave, osebni do
hodki in  drugo. V zadnjem  času 
nim am o osipa strokovnih  kadrov 
in  se za  kad re  odpirajo večje 
m ožnosti. Tudi no tran ji odnosi in 
spori so se um irili, tako  da g lav
ni d irek to r n im a posebnih p ro 
blem ov s sodelavci. K adri ne sa 
mo ugotavljajo  slabosti, tem več 
jih že odpravljajo. Pri izpolnje
vanju  p lana  sm o v proizvodnji 
v zaostanku  za  10 dni. Doseženo 
proizvodnjo smo opravili z m anj 
delovne sile in  n o rm a u r  kot v 
p retek lem  le tu  v enakem  obdob
ju. P rodali smo za dve m ilijard i 
več kot v pretek lem  le tu  v e n a 
kem času, vendar nam  d en a r od 
p rodanega  b laga ne do teka n o r
m alno in  redno. Del našega de
n a rja  im am o pri kupcih, za to  m o
ram o ustrezno  ukrepati.

V nadaljn jem  izvajan ju  je g lav
ni d irek to r nakazal, kako naj bi 
reševali nakazane problem e. De
jal je, d a  je v kolektivu  več p ri
stašev, ki podpirajo linearno  po
večanje osebnih dohodkov. Meni 
pa, d a  ob sedanjih  pogojih z 10 
ali 15 % povečanjem  osebnih do
hodkov ne bom o rešili problem a.

P arole »če kaj im am o, naj bi 
delili vsem enako« se m oram o 
znebiti, k er bi to pom enilo odpo
vedati se razvoju  podjetja. V ko
lektivu  m oram o doseči eno tnost 
in  čim več ljudi vključiti v n a 
grajevanje po rezu lta tih  vložene
ga dela. S tim ulira ti m oram o de
lavce, ki delajo po norm ah, 
zm an jšati število režijsk ih  delav
cev in  čim več strokovnih  delav
cev nag rad iti po rezu lta tih  dela.

Med strokovnim i k ad ri in  adm i
n istra tivn im  osebjem m oram o n a 
p rav iti razliko  v nagrajevan ju . 
Vse to  ni lahko  delo. Zato je 
težnja, ki jo tud i delavski svet 
podpira, d a  preidem o k postop
nem u reševanju  tega  problem a, 
do konca teg a  le ta  pa naj bi p r i
šli n a  vrsto  vsi oddelki. Za dose
go teg a  cilja je po trebna v kolek
tivu  enotnost gledanj n a  problem , 
ki ni lahek. Ob tem  je glavni di
rek to r poudaril, d a  m oram o od
p rav iti m iselnost in  pristop do 
dela, kot da delam o v bogati hiši. 
M inili so tis ti časi, ko če ni bilo 
denarja , je b an k a  ali ožja d ru ž
b en a  skupnost pom agala.

Glede nadaljn jega razvoja pod
je tja  podpira k a terako li sodelova
n ja  s podjetji n a  obali in  tudi 
izven naše republike. Z druževa
n ja  podjetij se m oram o lotevati 
z jasnim i raču n i m ed seboj. Ob 
tem  gre za združevanje kap ita la  
in  služb, vse ostalo naj podjetja 
vodijo sam ostojno. Omenil je tudi 
razgovore o fo rm iran ju  skupne 
organizacije flot ob istrsk i obali. 
Seznanil je strokovne kad re  o e la
boratih , ki jih p rip rav lja jo  o de
litvi dela  po posam eznih obratih  
in  in te rnem  tran sp o rtu  te r  sk la 
diščih, k e r  tre n u tn a  neurejenost 
teg a  povzroča ogrom ne stroške.

Za rešitev  stanovan jskega v p ra 
šanja, k je r g re za  življenjske ra z 
m ere naših  delavcev, so nam  po
treb n a  sredstva. S redstva m ora
mo ustvariti. V prvi fazi pa bo

mo zaprosili Skupščino občine 
Izola, da nam  dodeli dovolj veli
ko površino stanovan jsk ih  parcel, 
k je r bi naši delavci začeli tud i 
z individualno gradnjo. Ob tem  
v p rašan ju  bom o zelo vztra jn i, je 
poudaril glavni d irektor, in  se bo 
kolektiv  ostro spoprijel tud i z u r 
banisti, če bi naspro tovali zam iš
ljeni gradnji. Delavski svet je že 
načelno odobril sredstva za izde
lavo dokum entacije za stanovan j
sko izgradnjo.

V zvezi s k ad ri je poudaril, da 
b rez n jih  ne bom o zagotovili ko
lektivu  perspektive. Vsi m oram o 
sprem eniti stališče do strokovnih  
ljudi in  se zavedati, d a  so teh 
nični in  d rug i k ad ri preveč obre
m enjeni. Om enil je izvedene ra z 
glase v naši in d rug ih  repub li
kah  o potrebi strokovnih  kadrov, 
n a  ka te re  je odziv m očan. V en
d a r  se že širijo raznovrstne  go
vorice. S prim erom , da se Nemci 
ne bojijo tu jih  delavcev in  k a
drov, je podkrepil, d a  so lahko 
delavci in  strokovni k ad ri od 
kjerkoli, važno je, da ustvarjajo  
kolektivu rezu ltate .

G lavni d irek to r je ob zaključku 
nakaza l nekaj tren u tn ih  nalog in 
zadev, ki so v teku dela in  ra z 
prav.

Tudi v bodoče bodo tak i delov
ni sestanki, zato je udeležba ob
vezna in  si m ora  vsakdo p rired iti 
delo tako, d a  se udeleži delovne
ga pogovora, k e r  le tako  so k ad ri 
seznanjen i s celotno p rob lem ati
ko podjetja in  lahko  jasno to l
m ačijo problem e vsem, do po
slednjega člana kolektiva.

Ob
ZAHVALA ZA SODELOVANJE

proslavi 100-letnice ta b o ra  v K ubedu, ki je  bila
20. sep tem bra, je sodelovalo tud i naše p od je tje .

P redsednik  Skupščine občine K oper M iro KOCJAN je 
kolektivu poslal zahvalo z nasledn jo  vsebino:

»V im enu skupščine, družbenih  organizacij in  odbora  
za proslavo  100-letnice ta b o ra  v K ubedu  se V am  najtop le je  
zahvalju jem  za V aše še kako  dobrodošlo  sodelovanje p ri 
om en jen i m anifestaciji.«

T ovariško Vas pozdrav lja  Miro KOCJAN, s. r.
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Bodoča stanovanjska politika
Delavski  sv e t  p o d p i r a  t a k o  pol i t iko re š e v a n ja  s t a n o v a n j s k ih  p r o b l e m o v

V D elam arisu  je izm ed 1300 
zaposlenih  121 delavcev dalo 
prošnjo za stanovanje, sobe itd. 
P o treba po s tanovan jih  je izredno 
velika in  je podjetje v k ra tkem  
času  ne m ore rešiti n a  tak  način, 
kot je stanovanjsko  problem atiko 
reševalo do sedaj.

S tru k tu ra  prosilcev za  stano 
v an ja  po kvalifikacijah  je nasled 
nja:

VSI 3 delavci
ViSI 2 delavca
SSI 3 delavci
NSI 4 delavci
VK 4 delavci
KV 6 delavcev
PK, NK 99 delavcev

Skupaj: 121 delavcev

Dejstvo je, d a  je stanovanjski 
problem  v našem  podjetju  še tež
ji. G re za  to, d a  m nogo delavcev 
za rad i p repočasnega reševan ja  
teg a  v p rašan ja  sploh ni dalo p ro 
šenj, čep rav  stanovan ja  p o treb u 
jejo. Še več, g re za  to, da ne m o
rem o zaposliti strokovnjakov, če 
jim  že vnaprej ne nudim o stano 
vanja. Splošno je znano in  tud i 
v našem  podjetju  velika večina 
zaposlenih  meni, d a  sam o z ob
stoječim i visoko strokovnim i k a 
d ri ne m orem o podjetju  zagotoviti 
boljše perspektive. Torej je s ta 
novan jska p rob lem atika  mnogo 
bolj pereča, kot jo kažejo gornje 
številke.

R eševanje teg a  v p rašan ja  je 
torej pom em bno za vse zaposle
ne v podjetju, izredno močno pa 
vpliva tud i n a  perspektivn i ra z 
voj podjetja. Tako kot danes pod
jetje po trebuje strokovnjake, ta 
ko bo že čez nekaj le t po trebova
lo m anj kvalificirane delavce, ki 
jih  bo čez nekaj le t n a  obalnem  
obm očju, še posebej za našo de
javnost, p rav  gotovo p rim an jko
valo. P rav  zato im a bodoče reše
vanje stanovan jske problem atike 
ne le socialen pom en, am pak 
predvsem  podjetniško ekonom sko 
obeležje.

Doslej je podjetje reševalo  s ta 
novanjsko problem atiko  zaposle
n ih  pretežno  z nakupom  stan o 
vanj, ki so osta la  la s t podjetja 
Šele d rugo tnega  pom ena so bili 
k red iti za stanovanja, ki jih je 
podjetje dajalo  delavcem , ki so 
g rad ili individualno. N a zadnjem  
m estu  pa je podjetje dajalo  m an j
še k red ite  za poprav ila  s ta rih  
stanovanj.

V zadnjih  šestih  letih  je pod
jetje rešilo 31 prošenj za  s ta n o 
vanja, od tega je dodelilo 23 no
vih stanovanj.

Pri n ak u p u  novih stanovanj se 
je podjetje p red  leti posluževalo 
stanovan jskega k red ita , v zad 
n jem  času  p a  je nova stanovan ja  
kupilo  z gotovino. V letošnjem  le
tu  je podjetje kupilo tr i s tan o v a
n ja s 30 % soudeležbo stanovan j
skega podjetja s tem, d a  so s ta 
novan ja last stanovan jskega pod
je tja  (razpolagalno pravico pa 
im a D elam aris).

Letos je dalo podjetje tud i 
90.000 d in  k red ita  delavcem , ki 
g radijo  la s tn a  stanovanja. Poleg 
d ru g ih  razlogov, ki jih tu  ne 
om enjam o, je dosedanjo s tan o 
vanjsko politiko n arekovala  tud i 
skoro n ik a k ršn a  akum ulac ija  
podjetja v zadnjih  letih.

Bodoča s tanovan jska politika 
se bo naslon ila  predvsem  n a  la s t
n a  sredstva  iz stanovanjskega 
prispevka, la s tn a  sredstva  iz ak u 
m ulacije, n a  sredstva banke, 
sredstva  Zveze borcev, sredstva 
s tanovan jskega podjetja, v n a j
večji m eri p a  n a  p rih ran k e  zapo
slenih  delavcev v podjetju.

P retekli m esec je podjetje vlo
žilo zah tevek  pri stanovanjskem  
sk ladu  Zveze borcev občine Izola 
v znesku 1,500.000 din, d a  dokonč
no reši stanovan jska vp rašan ja  
vseh borcev, članov našega  ko
lektiva. Z ah tevka sklad  še ni ob
ravnaval, pogodbo s skladom  pa 
bo m oral kasneje po trd iti delav
ski svet.

V prihodnje n am erav a  podjetje 
močno podpreti novogradnje (p ri
vaten  n ak u p  s tanovan ja  ali g ra d 
n ja  hiše). Istočasno pa bo podjet
je v najnu jnejših  p rim erih  k red i
tira lo  pop rav ila  s ta rih  stanovanj 
in  v le tu  1971/72 tudi kupilo s ta 
novanja. S tako  politiko reševa
n ja  s tanovan jskega v p rašan ja  bo
sta  sicer om ogočena g rad n ja  ali 
n akup  stanovanj zaposlenim  z 
večjim i osebnim i dohodki ozirom a 
tistim  zaposlenim , ki im ajo p ri
h ranke . Istočasno p a  bo ta k a  po
litika  omogočila, d a  delavci, ki 
te  m ožnosti nim ajo, dobe s tan o 
vanja, ki jih  bodo d rug i izp raz
nili.

V ta  nam en  bomo v naslednjih  
le tih  z vsakoletn im  planom  pod
je tja  odredili, koliko sredstev  bo
mo za stan o v an ja  izločili iz či
s tega dohodka. Del čistega do
hodka, nam enjen  za stanovanja, 
se bo dodatno povečal s sredstv i 
s tanovan jskega prispevka, ki 
znaša  letno ca. 600.000 din.

Pri dodatn ih  k red itih  bo podjet
je upoštevalo naslednje kriterije:

— lastno  varčevanje (znesek, ki 
g a  je delavec že p rih ran il, ozi
rom a znesek, ki ga bo p r ih ra 

nil v določenem  času),

— ali in te resen t za k red it prejš
nje stanovanje daje n a  razpo 
lago podjetju,

— višina k red ita , ki ga bo in te 
resen t zahteval,

— d ru g i pogoji.

Podjetje bo in teresen tom  n a 
kazalo k red it n a  poseben rač u n  
pri banki, tako  d a  bo in te resen t 
lahko p ri bank i skupaj z la s tn i
mi sredstv i vezal tud i to posojilo 
in  dobil pri bank i nadaljn ji s ta 
novanjski k red it (po današn jih  
predpisih  po 13 m esecih 60 % 
kred ita , po dveh letih  120 % k re 
d ita).

K er lahko pričakujem o, d a  se 
bo največ in te resen tov  zanim alo 
za individualno gradnjo, ka tere  
stroški so nižji, če n. pr. p ri tak i 
g radn ji lastn ik  ak tivno  sodeluje, 
je nujno, d a  od občinske skupšči
ne D elam aris izposluje večje 
stavbno zemljišče. Svet za u rb a 
nizem  se z dodelitvijo tega zem 
ljišča načelno strin ja .

Podjetje bo seveda s pomočjo 
in te resen tov  to zemljišče, ki naj 
bi krilo  po trebe podjetja vsaj za 
nadaljn jih  deset let, tud i kom u
nalno  uredilo. Tak nač in  skupne
g a  kom unalnega u rejan ja , p rojek
tira n ja  itd. bo seveda gradnjo  
precej pocenil. R ačunam o, d a  Ido 
občinska skupščina n a  predlog 
našega podjetja dodelila zemljišče 
letos jeseni. T ak ra t bom o sp reje
li tud i dokončne k rite rije  za  do
deljevanje stanovan jsk ih  posojil. 
G radbeno  zemljišče bo thko, da

bo m ožna tuni g rad n ja  m anjših  
hiš, o ka te rih  se je vsa le ta  do
slej sam o m nogo govorilo, g ra d 
n ja pa ni bila možna.

Ker je podjetje posebej za in te 
resirano , da člani ko lektiva p ri
spevajo čim več lastn ih  sredstev, 
bo za in te rno  štednjo razpisalo  
posebne nag rade  v obliki d o d at
n ih  k red itov  ozirom a kred itov  z 
ugodnejšim i pogoji. G re za to, 
d a  se in te res za  lastno v arčev a
nje čimbolj poveča, kajti le tako 
nam  bo uspelo v krajšem  času 
rešiti stanovanjsko  vprašan je  za 
poslenih, istočasno pa zaposliti 
zadostno število visokostrokovnih 

(N adaljevanje n a  3. str.)
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PROGRAM 
za uvajanje novega načina nagrajevanja

Sedanji nač in  nag ra jev an ja  v 
podjetju im a vrsto  slabosti. Te 
slabosti se odražajo v tem, d a  so 
osebni dohodki v podjetju dosti 
nižji kot v d rug ih  delovnih o rg a
nizacijah  in d a  so n ek a te ra  de
lovna m esta  tako  nizko n ag ra je 
vana, d a  je to že pod mejo se
dan jih  življenjskih potreb.

Š tevilna k ljučna delovna m esta 
v proizvodnji in  v strokovnih  
službah  niso n ag ra jev an a  po 
učinku svojega dela ozirom a n i
m ajo možnosti, d a  bi dosegla ta 
ke zaslužke, ki bi ustrezali n jiho
vem u vloženem u delu in doseže
nim  rezultatom .

Zato že dalj časa obstajajo tež
nje po odhodu kadrov  iz podjetja 
ozirom a težave pri p ridobivanju  
novih kadrov. Pooblastilo g lavne
m u d irek torju , da se ob sp reje
m an ju  novih strokovnih  kadrov  z 
njim i dogovarja o višini osebnih 
dohodkov, je p rav  posledica ta k e 
ga s ta n ja  in  je lahko  le začasna 
zasilna  rešitev.

G lede n a  vse to  se pred  pod
jetje postavlja ena  od osnovnih 
nalog, d a  čim prej uvede nov si
stem  nag ra jevan ja , ki bo seda
nje pom anjkljivosti odpravil in

BODOČA STANOVANJSKA 
POLITIKA

(N adaljevanje z 2. stran i)
kadrov. S tem, ko bomo razp o la
gali z zadostn im  številom  parcel, 
jih bomo lahko dodeljevali tudi 
zunanjim  sodelavcem , ki so n a 
šem u podjetju  še kako potrebni.

Za to stanovanjsko izgradnjo 
n am erav a  podjetje za in te resira ti 
čim več zaposlenih. G re za to, da 
se za  g radn jo  ali nakup  stano 
vanj posam ezniki čim prej odloči
jo in začno varčevati. Že vnaprej 
pa se predvidijo ozirom a sklene
jo pogodbe za posojilo podjetja v 
naslednjih  letih. Tako bomo že za 
nekaj le t naprej zaposlene an g a 
žira li p ri varčevanju , p ri u re ja 
n ju  zemljišč itd. Le z naporom  
celotnega ko lektiva bo možno re 
šiti sedanjo stanovanjsko stisko, 
le tako  bodo tud i tisti, k i sicer 
niso vložili prošenj, a  potrebujejo 
ozirom a bodo potrebovali stano
vanja, z gotovostjo v b ližnjih  n e
kaj le tih  prišli do stanovanj.

DS je v tej zvezi sprejel n a 
slednji sklep:

Pooblašča se vodstvo podjetja, 
d a  v čim krajšem  času  izposluje 
p ri občinski skupščini dodelitev 
u strezn eg a  zem ljišča za stano 
vanjsko izgradnjo  podjetja.

Podjetje v ta  nam en  naroči 
ustrezno  dokum entacijo . Stroški 
izdelave dokum entacije brem ene 
sklad skupne porabe.

zagotovil čim večjem u številu 
članov delovne skupnosti n a g ra 
jevanje n a  prim ern i višini in  po 
učinku njihovega dela.

Tega rez u lta ta  p a  ne m orem o 
doseči z enostavnim  linearn im  
povečanjem  osebnih dohodkov, 
ker sedan ja  dokaj n izka stopn ja 
ren tab ilnosti podjetja zah teva, da 
istočasno z izboljšanjem  m etod 
in  višin n ag ra jev an ja  izboljšam o 
tud i način  našega  poslovanja in 
s tem  ustvarim o sredstva  za k r it
je povečanih osebnih dohodkov.

Sprem em bo p rav iln ika  o n a g ra 
jevanju  tudi ne m orem o uvesti 
n ae n k ra t za  celo podjetje, tem več 
postopom a od oddelka do oddel
ka, od službe do službe, kajti ne 
bi bilo um estno, d a  čakajo  vsi 
deli podjetja, da se predvidene 
izboljšave poslovanja uvedejo 
najprej v celotnem  podjetju  in  da 
šele n a to  sprejm em o tud i nov n a 
čin nagra jevan ja .

Pripom injam , da v podjetju  in 
tenzivno delam o n a  tem , da s 
pomočjo Zavoda za organizacijo  
do konca le tošn jega le ta  uvede
mo v podjetju  novo organizacijo  
in nove m oderne m etode dela in 
vodenja in  d a  lahko pričakujem o, 
d a  bom o do konca le tošn jega le ta  
pričeli z obširnejšim  uvajanjem  
m ehanizacije.

Zato pred lagam , da uvedem o 
naslednji nač in  uvajan ja  novega 
nač ina n ag ra jev an ja  v podjetju:

1. Nov nač in  nag ra jev an ja  m ora 
mo uvaja ti p o s t o p n o  za 
posam ezni oddelek ali službo, 
b rž  ko bosta  za  tak  oddelek 
ali službo izdelana p red loga za 
izboljšanje poslovanja in  za  n a 
g rajevanje po rea ln ih  in  n e
p ristransko  izb ran ih  m erilih .

2. Urejanja in usklajevanja oseb
nih dohodkov po posameznih 
delovnih mestih se ne smemo 
lotiti izključno z računskega  
in brezosebnega stališča, tem 
več moramo vsako delovno 
mesto obravnavati tudi tako, 
da slehernem u članu kolektiva  
omogočimo ustrezno višino 
osebnega dohodka s tem, da 
mu z organizacijo in pogoji 
dela to omogočimo.

3. Osnovna skrb in dolžnost za  
izbiro ustreznih predlogov za  
izboljšanje poslovanja in 
ustreznih realnih meril za na
grajevanje mora sloneti na sa 
mih oddelkih in službah, ne pa 
da za to zadolžimo manjšo 
skupino ljudi ali komisijo. 
Dolžnost strokovnih služb je, 
da vsem oddelkom in službam  
pomagajo z nasveti, predlogi, 
zbiranjem potrebne dokumen
tacije in oblikovanjem končne
ga predloga.

4. Uvedbo novega n ač in a  n a g ra 
jevan ja  m oram o dokončati do 
31. 12. 1970.
Z uvajan jem  novega n ač in a  n a 
g ra jevan ja  m oram o začeti t a 
koj. V obravnav i so že p red
logi za nov nač in  n ag ra jev a
n ja  v oddelku za predelavo r i
be in  oddelku za  prodajo n a  
dom ačem  tržišču.

5. Za delovna m esta  izrazito  a d 
m in istra tivnega  zn ača ja  m o
ram o uvesti eno tna m erila  
učinkovitosti. To bomo n a jla 
žje dosegli tako, d a  bom o s 
pomočjo zunan jih  s trokovn ja
kov izvršili te s tiran je  delavcev, 
ki delajo n a  teh  delovnih m e
stih, in  n a  osnovi tako ugotov
ljenega zn an ja  in  delovne vne
me nagra jeva li te  delavce po 
njihovi učinkovitosti.

6. Predloženi nač in  u vajan ja  no 
vega n ag ra jev an ja  m oram o 
uskladiti z določili v naših  
splošnih ak tih .
Posebna strokovna kom isija, 
sestav ljena iz treh  članov, bo 
im ela nalogo usm erja ti u sk la
jevanje in  presojo posam eznih 
predlogov nag ra jevan ja . Komi
sija  bo predloge, ki jih bo 
ocenila za dovolj izdelane, p ri
poročila g lavnem u direk torju , 
ki jih bo predložil delavskem u 
svetu  v obravnavo in  sprejem .

Menim, d a  bom o n a  ta  način  
najh itre je  in  najučinkoviteje re 
šili p roblem atiko  osebnih dohod
kov v podjetju  in  u stvarili dobre 
pogoje za  učinkovitejše delo in 
poslovanje.

V. d. g lavnega d irek to rja  
A ndrej Verbič

Silvo Šik bo nadomeščal sekre
tarja OO ZK Marjana Mikloši
ča, ki je sporazumno odšel iz 
podjetja na drugo odgovorno 
m esto na obalni kom itet ZK Ko
per. Trenutno je bil Silvo Šik 

nam estnik sekretarja.
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Sprejem ribičevO b  rib iškem  p razn iku  dne 12. 
sep tem bra  je p redsedn ik  delav
skega sveta našega podjetja Savo 
Kapelj p rired il sprejem  za  vse 
ribiče v delavski restav raciji ob
ra ta  Argo. Sprejem a so se udele
žili tud i p redstavn ik i d ružbeno
političnih organizacij podjetja, 
občine in  obale n a  čelu z našim  
g lavnim  d irek to rjem  in predsed
nikom  skupščine občine Izola. Ob 
zakusk i je v pozdravnem  nagovo
ru  p redsednik  DS dejal:

Ob rib iškem  p razn iku  vas n a j
topleje pozdravljam .

Veseli me, d a  v naši sred i la h 
ko pozdravim  tu d i p redstavnike 
Školjke iz Poreča, M irne iz Ro
vinja, p redsedn ika občinske skup 
ščine Izola in  d ruge goste.

P razn ik  rib ičev posta ja  iz leta 
v leto bolj ne le p razn ik  sam ih 
ribičev, am pak  tud i p razn ik  vse
ga našega  podjetja in  še več — 
občinski p raznik .

Ribištvo je bilo osnova za ra z 
voj p redelovalne industrije  v Izo
li že v p rejšn jem  stoletju, ribištvo 
je tem elj tud i današn jega DELA 
MARISA in  p rep ričan  sem, d a  bo 
ostalo osnovna dejavnost našega 
podjetja tud i v bodoče.

Danes, k a r  n as  je tuka j zb ra 
nih, lahko ugotavljam o, da je r i
bištvo n a  J a d ra n u  v zadnjih  25 
letih  doživljalo h itre  vzpone in 
dobo stagnacije . Tem u so sledili 
uspehi in  neuspehi. Da se ribištvo 
ni enakom erno  razv ijalo  in  m o
dern iz iralo  vzporedno z drugim i 
panogam i gospodarstva, je v p re 
cejšnji m eri k riv d a  celotne go- 
gospodarske politike in  odnosa 
te politike do km etijstva, kam or 
spada  tud i ribištvo. Bili so časi, 
ko je skupnost p riznavala  velike 
prem ije za  izvoz rib jih  izdelkov. 
T ak ra t so se tud i v ribištvo v la
g a la  večja fin an čn a  sredstva  za 
m odernizacijo  ulova z nam enom  
večjega fin an čn eg a  in  fizičnega 
efekta. K asneje se je ta k šn a  po
litika  sp rem en ila  in  podjetja za 
predelavo ribe so se znašla  osam 
ljena in  v težk ih  položajih. To je 
bil tudi eden od g lavnih  vzrokov, 
da  v našem  podjetju  nism o posve
čali večje pozornosti m odern iza
ciji naše flote.

V zadnjem  času  so se tržne  ra z 
m ere in  po litika p rem iran ja  za 
izvoz rib jih  izdelkov bistveno 
sprem enile, tako  da se v to  d e
javnost ponovno izp lača v lagati 
k ap ita l za  razvoj in  za  čimboljšo 
m odernizacijo, d a  bi n a  tak  n a 
čin z m anjšim i strošk i povečali 
ulov. Kako bom o to željo dosegli, 
je v veliki m eri odvisno od spo
sobne in  elastične poslovnosti o r
ganov vodenja in  up rav ljan ja  
podjetja.

V našem  podjetju  je p red  n e
davnem vzniknila  zam isel o so
delovanju  z d rugim i flotam i ob 
istrsk i obali, d a  bi s tem  izbolj 
šali gospodarjenje. N aš delavski 
svet je takšno  zam isel podprl in 
naročil izdelavo e laborata , na

osnovi k a te reg a  se bo ugotovilo, 
ali je ta k šn a  zam isel v red u  ali
ne.

Danes, ko se po širnem  svetu 
združujejo in  sodelujejo tu ris tič 
ne gospodarske organizacije, m e
nim, d a  tud i mi ne sm em o biti 
togi, ko gre za  odločitev o š ir
šem povezovanju in  s tem  za 
boljšo ekonom ično te r  konkurenč
no sposobnost.

Zadnje čase so nas tržn e  ra z 
m ere naučile, d a  m oram o pri važ
nejših  odločitvah gledati v daljšo 
bodočnost in  se zavzem ati za go
spodarjenje, ki bo prineslo boljše

gospodarske uspehe in  večje oseb
no dohodke, ozirom a večji in  bolj
ši življenjski s tandard . Le n a  taki 
osnovi si lahko predstavljam o 
uspešno bodočo ribiško floto, ki 
bo akum ulativnejša  in  perspek
tivna  eno ta  našega  ko lektiva te r  
p riv lačna tud i za m lajši kader, 
ki danes n a  takšno  floto, ko t je, 
g leda z nezaupanjem  za ju trišn ji 
dan.

Znano je, da im ajo naši ribiči 
sk rom na sredstva  za vzdrževanje 
plovnih objektov, zato  jim gre za 
hvala  za  vzdrževanje in  za oprem  
ljenost ladij, saj je n aša  flo ta  med

D E L A M A R I S  

KOMBINAT KONZERVNE INDUSTRIJE IZOLA

P O D E L J U J E

OB PRAZNOVANJU RIBIŠKEGA PRAZNIKA 

12. SEPTEMBRA 1970

P O H V A L O

POSADKAM RIBIŠKIH LADIJ

B iser, G olobica, S u lec in Zarja
ZA DOSEŽENE USPEHE V RIBOLOVU 

IZOLA, 12. SEPTEMBRA 1970

P redsednik  delavskega sveta: 
SAVO KAPELJ

Kapetan Gvido Radolovič s člani posadke, ki so prejeli pohvalo.
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ob ribiškem prazniku
boljšim i v državi. To je v prvi 
vrsti zasluga visoke m oralnosti 
in discipline poveljnikov ladij in 
osta lih  ribičev. T akšna m orala  
in disciplina m o ra ta  v ladati še 
naprej, saj je to  eden od važnih  
elem entov dobrega gospodarjenja.

Ob tej priložnosti bi želel sp re
govoriti sam o nekaj besedi o po
daljšku  rib ištva, to je o predelavi 
ribe, ozirom a o poslovnosti pod
je tja  DELAMARIS. Tisti D elam a
ris, k i je dosegel velik sloves v 
dom ovini in  širšem  svetu, se je 
v zadn jih  le tih  kopal v velikih 
težavah  in  b rez kakršnekoli svet
le prihodnosti. Znano je, da so ta 
ke težave doživljala tud i d ruga 
podjetja, ki se ukvarja jo  s p rede
lavo rib. Upamo, d a  so te  osnov
ne težave v veliki m eri za nam i.

D elam aris je v letošnjem  le tu  
precej napredoval, saj nakopiče
ne problem e in tenzivno rešujem o 
in so že vidni n ek a te ri uspehi. 
Optim izem , ki je že zav ladal med 
člani našega kolektiva, je rea len  
in  p rep ričan  sem, d a  ob tako  za 
stavljenem  delu lahko  z za u p a
njem  gledam o v bodočnost r ib i
štva  in  celo tnega podjetja.

Čestitam  vam  k rib iškem u 
prazniku.

N a tej slovesnosti so prejele 
pohvalo posadke ladij GOLOBI
CA, BISER, SULEC in ZARJA za 
dosežene uspehe v ribolovu v p re 
teklem  in letošnjem  letu. Pohva
lo so prevzeli kape tan i posam ez
nih  ladij ob burnem  aplavzu 
vseh priso tn ih  in  zvokih godbe 
n a  pihala.

KDO JE STROKOVNI 
DELAVEC?

To vprašan je se zelo pogosto 
pojavlja tud i p ri nas, zlasti k a 
d a r  se n a  p rim er odgovorni de
javniki dogovarjajo, da je treb a  
nag rad iti strokovne delavce. Kdo 
so ti strokovni delavci, je v p ra 
šanje, ob k a terem  m arsik a te ro  
komisijo zaboli g lava in  si iz tež
ke situacije ne zna in  ne m ore 
pom agati. Kajti pom en strokovni 
delavec tolm ačijo eni tako, d rugi 
spet d rugače in nerazum evanje 
je tu.

V reviji MODERNA ORGANI
ZACIJA, ki jo izdaja ta  V išja šola 
za organizacijo  dela v K ran ju  in 
Višja šola za  organizacijo  dela v 
Novem Sadu, smo zasledili tudi 
definicijo strokovnega delavca, 
kot g a  pojm ujejo po zveznem  za
konu o delovnih razm erjih  (N a
tional Labor R elations Act- 
NLRA) v Združenih  d ržav ah  
Amerike.

S trokovni delavec je po NLRA:

a) vsak uslužbenec, ki oprav lja
delo,

— ki je pretežno  in te lek tual
no, po n arav i raznoliko, ta 
ko, d a  ni ru tinsko, m en tal
no, ročno, m ehanično ali fi
zično delo;

— ki zah teva  sta lno  d isk re
cijsko odločanje in  preso ja
nje;

— ki je take narave, d a  rezu l
ta t  dela  ne m ore b iti s tan 
d ard iz iran  n a  časovno eno
to;

— ki zah teva višjo stopnjo 
znan ja  n a  področju znano
sti ali učenja, ki se običaj
no pridobi n a  podaljšan ih  
tečajih  specia liz iranega po
učevan ja v visokošolskih 
zavodih ali bolnicah in  se 
razločuje od splošne iz
obrazbe ali vajeništva, ali 
učen ja za ru tinsko  m entaln i 
ročni ali fizični proces.

b) vsak uslužbenec,

— ki je končal tečaje speciali
z iran eg a  in te lek tualnega 
učen ja  in  študija, op isane
g a  v če trti alinei točke a) 
in

— ki oprav lja  podobno delo 
pod nadzorstvom  strokov
njaka, d a  bi se usposobil 
za  tak eg a  strokovnega de
lavca, kot je defin iran  v 
točki a).

Iz revije 
»M oderna organizacija«

PO NESREČI
*Ne m orem  va m  obvezati z lom 

ljene noge, sem  nam reč živino-  
zd ra v n ik .«

»No, saj jaz sem  pa osel, ker  
sem šel pijan v avto.«

P redsednik  SO Izola Je rn e j H u m ar govori zb ran im  ribičem  ob 
rib iškem  prazniku.
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Stališča in predlogi 0 0  ZK SO
S ek re ta ria t OO ZK D elam aris 

in  izvršni odbor sind ikalne o rg a
nizacije s ta  n a  skupni seji dne 
23. 9. 1970 sp reje la  n ek a te ra  s ta 
lišča o vprašan jih , ki so za kolek
tiv zelo pom em bna.

Podpiram o vsa  p rizadevan ja  
za poslovno-tehnično sodelovanje 
m ed podjetji, k i so om enjena v že 
objavljenih  grad iv ih . P rav  tako 
podpiram o načela  za  uvajan je 
novega n ač in a  nag ra jevan ja , ki 
g a  je p red lagal v. d. g lavnega d i
rek to rja  tov. A ndrej Verbič, do
dajam o p a  še naslednje m isli in  
pobude za  sodelovanje naših  or
ganizacij p ri u resn ičevan ju  om e
n jen ih  načrtov.

1. S trin jam o se z oceno g lavne
ga d irek to rja , d a  osebnih dohod
kov ne m orem o povečati za  vse 
zaposlene n aen k ra t, tem več po
stopno od oddelka do oddelka, še 
posebno, ko za  osebne dohodke 
lahko  porabim o le tisto, k a r  spro
ti prigospodarim o.

Zato je razum ljivo, d a  se je tr e 
ba najprej lo titi n ag ra jev an ja  ti
stih  oddelkov in  služb, ki lahko 
z bolje stim u liran im  delom  takoj 
pokažejo uspehe in ustva rja jo  
večje m ožnosti za povečanje oseb
nega dohodka tud i vsem  drug im  
oddelkom  in službam .

2. Ne sam o družbeno-politične 
organizacije, tem več tud i vse 
strokovne službe in  vodilni delav
ci, do preddelavca, m orajo sodelo
vati p ri pojasn jevanju  po delov
nih enotah , zakaj smo prisiljeni 
n a  tak  nač in  u re ja ti n ag ra jev a
nje.

N eobhodno potrebno je, d a  so 
vsi člani ko lek tiva spro ti sezna
njeni z rezu lta ti pri postopnem  
u v ajan ju  novega n ač in a  n ag ra je 
vanja, pa tud i čim bolj je treb a  
om ogočiti njihovo sodelovanje pri 
oblikovanju  n ač in a  nagra jevan ja .

Posebno zahtevo  postavljam o 
pred  vodilne delavce, predvsem  
kom uniste, d a  s predlogi za n a 
g rajevan je  v delovnih enotah , ki 
jih  vodijo, sodelujejo, vendar v 
enotnem  konceptu, n ikako r p a  ne 
s p reb ijan jem  razm erja  m ed od
delki.

Vse delovne enote m orajo ve
deti, kdaj bodo n a  v rsti v okviru  
p rogram a, v k a terem  je določen 
rok  31. 12. 1970.

3. Posebno obravnavo  bodo zah 
tevali vsi tisti, ki im ajo najnižje 
osebne dohodke, ne glede n a  to, 
ali delajo n a  norm ative  ali n a  
režijo. Tudi reševanje teh  je tr e 
b a  dati v ospredje ozirom a ugo
toviti vzroke za  tako  nizke za
služke.

4. O pozarjam o n a  negativne 
posledice, ki jih lahko  povzročijo 
izkrivljeni podatki ozirom a in fo r
m acije. Zato je po trebno  čim te 
snejše sodelovanje m ed d ružbeno
političnim i organizacijam i, služ
bam i, ki delajo pri tem, vodstvom

podjetja te r  sam oupravnim i o r
gani.

5. Podpiram o p rog ram  za reši
tev stanovan jsk ih  vprašan j in  vi
dim o v n jem  poleg postopnega 
in  n ač rtn eg a  reševan ja  zelo k r i
tičn ih  raz m er še zelo pom em bno 
akcijo za  k rep itev  kolektivnosti 
in  p ripadnosti podjetju. P rep riča
nje, d a  bomo g rad ili lastno  veliko 
naselje in  p ri tem  zadovoljivo 
rešili neznosne razm ere  dokajš
n jega  dela  kolektiva, im a n ep re
cenljivo vrednost. To krep i zau 
panje v vodstvo, v perspektivo 
podje tja in  povečuje upanje, da 
bo ob p rizadevan ju  vseh članov 
ko lektiva naše podjetje še h itre je  
napredovalo. Ob tem  p red lag a
mo, d a  je tre b a  še h itre je  n a p re 
dovati p ri akcijskem  p rog ram u  
za izgradnjo  te r  postavitv i načel 
za pridobitev  pravic za gradnjo, 
obenem  p a  jasneje poudariti 
usm eritev  tud i za  vse tis te  člane 
kolektiva, ki nim ajo  d en a rja  in  si 
ga  tudi ne bodo mogli p rivarče
vati.

6. Podpiram o vsako poslovno- 
tehn ično  sodelovanje, ki je za 
podjetje koristno. O pozarjam o le 
n a  to, d a  so sedanje m ožnosti za 
sodelovanje tolikšne, d a  vsi člani 
ko lektiva še ne m orejo dojeti ko
risti vseh kom binacij. D a bi za 
po trebne pogovore in  izdelavo

N ova določba tem eljnega zako
n a  o delovnih razm erjih  (37. člen 
novele U radn i lis t SFRJ št. 20/69) 
odreja  delovnim  organizacijam  
revizijo ak tov  o sistem izaciji de
lovnih mest.

Rok, ki je s to odredbo določen, 
je v našem  p rim eru  p rekoračen  
zato, k e r sm o p rav  v tem  času  
u rejali tem elje o rganizacije v pod
jetju. G lede n a  to, d a  poseduje
mo začasna a k ta  o no tran ji o rg a
nizaciji in sistem izaciji delovnih 
mest, ki p a  n is ta  u sk la jena s 
sprejetim  o rgan ig ram om  podjet
ja, se kaže n u jn a  po treba po iz
delavi a k ta  o sistem izaciji delov
nih mest.

Kaj pom eni sistem izacija delov
n ih  m est in n a  kakšn ih  osnovah 
jo gradim o?

Izhajajoč iz načela  4. člena te 
m eljnega zakona o delovnih ra z 
m erjih , ki potrju je , d a  nastajajo  
delovna raz m erja  v o rg an iz ira 
nem  delu, v katerem  im a vsak 
delavec določeno delo ozirom a 
delovno mesto, lahko  trdim o, d a  
je sistem izacija delovnih m est si
stem atično  izdelan seznam  oziro
m a pregled del, ki p redstav lja jo  
zaokroženo celoto del ali opravil 
ce lo tnega delovnega procesa po 
njegovih tem eljn ih  delih. Sistemi-

elaboratov  o poslovno-tehničnem  
sodelovanju imeli p ri kolektivu 
čvrsto  podporo, je treb a  p redno
sti sodelovanja še pojasnjevati. 
Te razgovore naj bi po oddelkih 
vključili k a r  v razgovore o u v a
jan ju  novega n ač in a  n ag ra jev a
nja.

7. Pozivam o vse člane ko lektiva 
k s trpnosti ob uv ajan ju  novega 
n ač in a  nag ra jevan ja , saj bo le 
tako  omogočeno vodstvu, sam o
up ravn im  organom  in strokovnim  
službam  izvajan ja sestavljenih  
program ov, ki om ogočajo n a p re 
dovanje podjetju. Z avedati se je 
treba , d a  nas  kakršnokoli nesa- 
m oupravno reag iran je  na proble
me v podjetju  potisne v še slabši 
položaj, v kak ršnem  smo bili 
pred meseci. P rak sa  je pokazala, 
d a  grem o po dobri poti, vse n e
jasne in  n a  prvi pogled nep rav il
ne odločitve po razčiščujm o n a  
zborih delovnih enot ali n a  d ru 
ge načine, ne dopuščajm o pa, da 
n asta ja jo  zarad i nesporazum ov 
m ateria lne  škode in  izgubljene 
delovne ure.

S ek re ta ria t OO ZK
D elam aris — Izola 

in IO sindikalne organizacije

Osnovna organ izac ija  Zveze ko
m unistov  je  na svoji seji dne 30. 
sep tem bra  ta  sta lišča  osvojila.

zacija im a za rad i svoje o rgan iza
cijske funkcije pom em bno vlogo 
za delovna razm erja  in kad rov 
sko politiko.

Sistem izacija om ogoča razp o re
jan je  delavcev po strokovnosti in 
sposobnostih, n a  podlagi sm otrne 
organizacije  in delitve dela.

Zato pravim o, d a  s ta  osnova 
sistem izacije delovnih m est de
lovni proces in organizacija  dela.

Če torej dobro poznam o za h te 
ve in pogoje delovnih procesov, 
lahko n a  tej osnovi spoznam o 
kadrovske potrebe, ki iz tega 
sledijo.

Zato lahko  trdim o, d a  je siste
m izacija o rganizacijsk i pojem ozi
rom a in s tru m en t organizacije.

A kt o sistem izaciji ne sme biti 
p rilago jen  tren u tn i zasedbi, k e r 
v tem  prim eru  ne bi pokazala 
ob jektivnih  ozirom a dejansk ih  
potreb. S istem izacija delovnih 
m est m ora  biti izpeljana ob jektiv
no, tako  d a  iz nje razberem o ra z 
liko m ed zah tevam i in potrebam i, 
ki izhajajo iz delovnih procesov 
in p redvidenega razvoja, op tim al
nega obv ladan ja  sodobne tehno 
logije, poslovanja in  organizacije 
dela  n a  eni s tran i te r  dejansko 
kadrovsko zasedbo n a  drugi.

(N adaljevanje n a  8. s tran i)

Kaj je sistemizacija delovnih mest
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Osebni dohodki problem številka ena
Logično je, da je povečanje 

osebnih  dohodkov zaposlenih 
m ožno le, če bomo v naslednjem  
razdob ju  povečali obseg proizvod* 
nje n a  zaposlenega, če bomo po
večali ekonom ičnost in ren tab il
nost poslovanja; torej realno  po
ceniti izdelke, polizdelke ali sto
ritve, doseči povečano stopnjo 
ekonom ičnosti poslovanja in  in 
tenzivnost izkoriščanja sredstev  
za  proizvodnjo, to so osnovni kv a
lite tn i pogoji za h itre jšo  ra s t živ
ljenjske ravn i delavcev našega 
kolektiva.

Če smo si kolikor toliko enotni 
v tem, d a  b rez rac ionalnega go
spodarjen ja in  b rez ak tivnega de
la  sodelavcev ni napredka, potem  
m oram o najprej vedeti, k a te ri 
problem i sodijo v naslovno tem a
tiko.

O snovna značilnost, sedanjega 
sistem a n ag ra jev an ja  v našem  
podjetju  je ta, da so uvodna dolo
čila p rav iln ika  o delitvi sredstev  
za  osebne dohodke dokaj v redu, 
ni jim  kaj oporekati — žal pa 
kaj h itro  lahko ugotovim o, d a  so 
ta  načela  v precejšnji m eri p re
ob lečena v ta rifn e  postavke, ker 
se velikem u številu  delavcev pod
je tja  osebni dohodek fo rm ira  le 
od začetne osnove, ki m u je odre
jena, in  p reb iteg a  časa  n a  delu. 
V prv ih  6 m esecih teg a  le ta  je 
bilo komaj 32,5 % osebnih dohod
kov izp lačan ih  iz naslova »po 
norm i« in »akordu«, 57,1 % oseb
nih dohodkov n a  osnovi p reb ite 
ga  časa  n a  delu, 10,4 % sredstev  
pa  odpade n a  nadom estila  in  d ru 
ge dodatke n a  osebne dohodke.

In dalje, razm erje  m ed izplača
nim i osebnim i dohodki po času  in 
učinku  znaša za  prvo polletje te 
ga le ta  1,8 :1, v enakem  razdobju  
p retek lega le ta  p a  je to razm erje  
znašalo  1,5 :1. To se pravi, da na 
1,8 S d inarja  izp lačanih  neto oseb
nih dohodkov po času odpade ko
maj 1 S d inar izp lačanih  osebnih 
dohodkov po učinku — m edtem  
ko je bilo v prvem  polletju p re 
tek lega le ta  to razm erje — kot 
je zgoraj navedeno, nekoliko bolj
še. Torej dejstvo je, da sredstva 
za osebne dohodke za delo 
po učinku  rap idno  padajo, med 
tem  ko sredstva  za osebne dohod
ke za  delo po času  občutno r a 
stejo. Teh nekaj številk nam  do
volj prepričljivo ilu strira , d a  z 
našim  sistem om  n ag ra jev an ja  res 
nekaj ni v redu. V red u  ni to, da 
se okrog 430 delavcem  podjetja 
fo rm ira  osebni dohodek izključno 
po dejanskem  času, preb item  na 
delu. To so vsa vodilna in  vod
stvena  delovna m esta, delovna 
m esta  o rgan izato rjev  proizvodne
ga procesa, delovna m esta in te 
lek tualnega in ru tin sk eg a  zn ača
ja. Realno vzeto je slabost obsto
ječe delitve tud i ta, d a  »nag ra
jujemo« po času  tud i tam , k jer 
je mogoče nag ra jeva ti po dolo

čenih  m erljiv ih  količinah ali 
vrednostih  oprav ljenega dela. Za
rad i tak šn ih  razm er bom o pač 
m orali poiskati in  izdelati tak šna  
m erila  nagra jevan ja , s katerim i 
bom o lahko dejansko in  realno  
ugotavljali sorazm ern i uspeh  po
sam eznika ali določene skupine 
in  koliko ta  delež posam eznika ah  
skupine pom eni v kom pleksnem  
delu  ozirom a uspehu. M erila m o
rajo  b iti takšna, d a  bodo zaposle
ne m ateria lno  za in te re sira la  za 
rac ionalno  gospodarjenje. Reci
mo: vsako zniževanje zaposlenih 
v posam eznih delih  podjetja ali 
d rug i p rih ran k i m orajo iti v 
p rid  osebnih  dohodkov skupine 
ali ekonom ski enoti.

Če bodo večinske v rste  delav
cev kom binata  osvojile in  d e jan 
sko tud i izvajale p rog ram  postop
n eg a  u re jan ja  n ag ra jev an ja  po 
zaokroženih  delih  podjetja, si 
upam  trd iti, da bomo celo z dose
danjim i izkustvenim i norm ativ i 
dela in z določenim i izpopolnitva
mi v k ra tkem  razdobju  dosegli 
velike poslovne uspehe.

V endar pa ne bi bilo prav, če 
bi vse te napovedi ocenjevali po
vršno in  enostransko  — spričo 
zaostren ih  gospodarskih  in  trž 
n ih  razm er n a  dom ačem  in n a  
tu jem  tržišču. Kajti povečati 
d ružbeni proizvod h itre je  kot

njen  fizični obseg proizvodnje, 
ali h itre je  večati fizični obseg 
proizvodnje kot število zaposle
nih, ali d a  bi h itre je  narašča l 
d ružbeni proizvod kak o r v laga
nje sredstev  za proizvodnjo — ni 
enostavno in  preprosto.

Zahtevni in  zaostren i ekonom 
ski pogoji gospodarjen ja  ob nizki 
produktivnosti dela  in  pri ne do
volj učinkoviti o rganizaciji dela, 
zastare li tehnologiji proizvodnje 
in v rh  tega še nedograjen  sistem  
n ag ra jev an ja  — nag ra jevan je  po 
času, so po m ojem  glavni vzrok 
nizkih  osebnih dohodkov v n a 
šem  kolektivu. N a drug i stran i 
pa ni u stva rjen ih  n iti dovolj sred 
stev za nadaljn ji razvoj, za  ra z 
širjeno reprodukcijo , ki je  za n a 
še razm ere  nujno po trebna. Za
šli smo torej v povsem  določen 
položaj — rekel bi v situacijo, v 
ka te ri m oram o te specifične p ro 
blem e gospodarske in  človeške 
narave  tud i svojstveno reševati.

K er celoten sklop problem ov ni 
nas ta l n aen k ra t, jih  je tud i nem o
goče vse n ae n k ra t rešiti in  od
p rav iti in p rav  to  je po m oji oce
ni sm isel p ro g ram a za  uvajan je 
novega n ač in a  n ag ra jev an ja  v 
kom binatu  D elam aris, k a te reg a  
je predložil v razp ravo  naš v. d. 
glavnega d irek torja .

F ranc Čehovin

Naši novi izdelki
Srbski pasulj, Argo fondin in  brodet razstav ljen i n a  

zagrebškem  velesejm u

Za naše podjetje je zagrebški 
velesejem  bolj p ropagandnega 
značaja, ven d ar sm o tud i n a  ve
lesejm u sklepali kupčije. Največ 
je bilo povpraševan ja  po artik lih , 
ki jih n a  tržišču  p rim anjkuje in 
p rav  te so si želeli kupci zagoto
viti za  letošnje in  prihodnje leto. 
N ajveč zan im an ja  je bilo za  rib 
je konzerve, ki so postale iskano 
blago. M enda jih p rim anjkuje 
tud i n a  svetovnem  tržišču.

N aše podjetje je dalo največji 
poudarek novim izdelkom: srbski

pasulj, ribji b rodet in  A rgo m es
ni fondin. Seveda so bili v pav i
ljonu okusno razstav ljen i tudi 
s ta ri izdelki, kot so ribje konzer
ve, juhe, kava in  m esne konzer
ve. Posebno priljub ljena je bila 
n aša  kava, ki je vedno p rim an j
kuje, k e r je povpraševanje po 
njej zelo veliko. N a velesejm u je 
bil zelo dobro obiskan naš d egu 
stacijsk i paviljon, k je r s ta  šla  n a j
bolj v prom et ribji b rodet in  s rb 
ski pasulj.

TRAGIČNO IN PRERANO NAS JE ZAPUSTIL

JOŽE MARC
INŽENIR ŽIVILSKE TEHNOLOGIJE

DELOVNI KOLEKTIV KOMBINATA »DELAMARIS« IZOLA 
GA BO OHRANIL V TRAJNEM SPOMINU.

IZOLA, 25. 9. 1970
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Prosilci stanovanj, pozor!KAJ JE SISTEMIZACIJA 
DELOVNIH MEST

(N adaljevanje s 6. stran i)
Z arad i tak ih  osnov, čeprav  je 

sistem izacija organizacijsk i po
jem , nam  bo sistem izacija delov
n ih  m est pom em ben pripom oček 
p ri oblikovanju  in  izvajan ju  k a 
drovske politike.

S istem izacija p rikazu je  v svojih 
podatk ih  vrsto  pom em bnih ele
m entov, ki so po trebn i delavcu 
za zasedbo delovnega m esta. Med 
vsem i tem i elem enti s ta  b istvena 
predvsem  dva:
— opis del in opravil (zaokrože

no področje dela delovnega 
m esta) in

— opis znanja, strokovnosti, de
lovnih sposobnosti, k i so po
treb n e  delavcem  za  oprav lja
nje določenega dela  ali op ra
vil.

S istem izacija p rikazu je  elem en
te, ki so odločilnega pom ena za:
— izbiro delavcev,
— kadrovsko program iran je ,
— organizacijo  in  usm erjan je 

strokovnega izpopolnjevanja,
— razpore jan je  delavcev,
torej lahko v veliki m eri p ripo
m ore k odprav i vzrokov za m o
reb itne  neustrezne razm ere  v 
izobrazbenem  in poklicnem  se
stavu  v podjetju.

Izdelava sistem izacije ni samo 
form alnost, tem več zahtevno 
opravilo s pom em bno vsebino. V 
našem  podjetju  je bil v m esecu 
avgustu  fo rm iran  team  petih  
strokovnih  delavcev, ki že od 17.
8. 1970 p riprav lja jo  ak t o sistem i
zaciji delovnih m est po vnaprej 
izdelanem  program u. Ta team  v 
sedanji fazi izdelave zb ira  bolj 
g robe podatke predvsem  v zvezi 
z razm ejitv ijo  področja dela, od
govornosti in drugo. Poleg team a 
bodo sodelovali p ri opisih delov
n ih  m est v proizvodnji opisovalci 
posam eznih delovnih mest.

Izdelava organizacijsko teh 
ničnih  opisov delovnih m est v 
proizvodnji je poverjena p red 
vsem  tehnologom  za  posam ezna 
področja. V strokovnih  službah 
bodo izdelali o rganizacijsko teh 
nične opise delovnih m est tako 
opisovalci kot posam ezniki za 
svoja delovna m esta.

P rva faza  za izdelavo tega a k 
ta  bo predvidom a zak ljučena do 
19. 10. 1970, m edtem  ko bo drugi 
del do izpopolnitve a k ta  p redv i
dom a zaključen do konca tega 
leta.

To je k ra tk a  in form acija vsem 
članom  kolektiva, u sm erjena 
predvsem  n a  k ra tk o  razlago  o 
tem, kaj je p rav zap rav  sistem i
zacija  delovnih mest, te r  na spo
ročilo o začetku  zadevnega dela.

O sam em  poteku dela v team u 
in d ru g ih  sodelavcev te r  o rg an i
zacijsk ih  sprem em bah, ki jih bo 
izdelava teg a  a k ta  p rinaša la , bo
mo kolektivu še poročali.

Emil PUGELJ

V m esecu ok tobru  bo re fe ren t 
za socialno delo in  d ružbeni s ta n 
d ard  ali d rug  delavec podjetja 
po sklepu kom isije za družbeni 
s tan d ard  obiskal vse prosilce za 
stanovanja, ki im ajo v podjetju  
vložene prošnje.

N am en obiska je ugotoviti, 
k ak šn a  so stanovan ja  prosilcev. 
N a k ra ju  sam em  bo izpolnjen 
vprašaln ik , ki bo služil za bodo
če obdelovanje podatkov in  sesta 
vo p rio rite tne  liste najpo trebnej
ših prosilcev.

Zavedam o se, d a  stanovanjsk i 
p roblem  ni lahek  ne za  podjetje, 
ki ga je dolžno reševati, še m anj 
pa »za č lana kolektiva, ki n im a 
stanovan ja  ali živi v slabem  s ta 
novanju.

Prosim o vse prosilce za  s trp 
nost p ri reševan ju  teg a  problem a 
in  nudite  vso pomoč človeku, ki 
vas bo obiskal.

Podjetje se im a nam en  in ten 
zivneje lotiti stanovan jskega pro-

ČLANI DELAVSKEGA SVETA 
NA IZLET

Po sklepu ene od sej DS bo za 
člane delavskega sveta dne 16. 
in 17. ok tobra  o rg an iz iran  izlet. 
Menimo, d a  so si v trile tn i m an 
d atn i dobi ob pom em bnih zase
danjih  zaslužili dvodnevno ra z 
vedrilo po naši lepi slovenski do 
movini. Točna m a rš ru ta  še ni do
ločena, ven d ar bodo vsi člani o 
njej p ravočasno obveščeni.

Vse inform acije daje in  sp re
jem a prijave D avorin Reščič.

O rganizacijo  izleta vodi p red 
sednik delavskega sve ta  Savo 
Kapelj. Vsi člani delavskega sveta 
naj poskrbijo, d a  bodo 16. okto
b ra  prosti ozirom a nadom eščani 
n a  delovnih m estih, da bi ne t r 
pel proces dela.

       -----

Z A H V A L A

Ob p reran i, težki in  nenado
m estljivi izgubi d rage  žene

N E R I N E  B E M B I Č

se iskreno zahvalju jem  vsem, 
ki so jo posprem ili v mnogo 
p reran i g rob in g a  obsuli s 
cvetjem  te r  z menoj sočustvo
vali. Zahvala g re  predvsem  
članom  oddelka juh, skupini 
težakov, sind ikaln i o rgan izac i
ji našega podjetja in podjetju 
D elam aris te r  vsem, ki so mi 
v hudih  tren u tk ih  sta li ob 
s tran i in mi pom agali.

Žalujoči: mož Darijo s sinom 
Robertom.

blem a — v okviru  m ožnosti pač, 
ki jih ima, zato m ora najprej ugo
toviti stanje. Do danes je bilo to 
vprašan je  nekoliko opuščeno in 
smo ga reševali sproti od p rim e
ra  do prim era . Ne sm em o si pa 
sedaj p redstav lja ti, d a  bo stano 
vanjski problem  rešen  v k ra tkem  
času, toda bistveno je, d a  g a  
začnem o reševati in dobim o p ra 
vi stik  z vsem i prosilci.

KJE ZASEDANJA DS 
IN DRUGI SESTANKI?

Slavnikov izobraževalni center, 
ki im a sedež v Pitonijevi ulici v 
Izoli (bivši hotel Zora, I. n ad 
strop je), im a tud i okusno urejeno 
sejno dvorano. Tu so razn i se
stanki, p red av an ja  in drugo  za 
njihov kolektiv. K er s podjetjem  
»Slavnik« dobro sodelujemo, bo 
tud i naše podjetje imelo razne  se
je v tej dvorani, k a d a r  bo prosta. 
Zadnje zasedanje DS in razgovor 
g lavnega d irek to rja  s strokovni
mi delavci je bil že tu. Vse, ki 
prejm ejo katerokoli vabilo, opo
zarjam o, naj dobro pogledajo, 
kje bo ta  ali oni sestanek, d a  se 
izognem o nepo trebnem u iskanju  
po obratih .

ZAKAJ TAKO?
V m esecu avgustu  in ponovno 

28. sep tem bra  popoldne je v od
delku h ran il v p rah u  (pri kavi) 
o b ra ta  Argo nasta l p ri pražilcu  
kave požar.

Ali bomo res še zm eraj čakali 
n a  odpravo vzrokov požarov te r 
dočakali tren u tek , ko bo prišlo 
do večje škode na prem oženju?

Ta »zakaj tako« ne bi bil p o tre 
ben, če bi bili ob prvem  požaru 
av g u sta  kaj ukrenili!

Čuvajm o varn o st ljudi in p re
moženja!

VABILO  
Sodnik:  »Kaj pa nosite to gor

jačo v sodno poslopje?«
Obtoženec: »V vabilu je vendar  

zapisano, naj poskrb im  za svojo 
obram bo .«

PRI Z DRAVNIKU  
»Ugotoviti moramo, da je m e

dicina v zadn jem  času zelo na 
predovala,« priznava starejša pa
cientka svojem u zdravniku .  »Ko 
mi je bilo sedemnajst let, sem se 
morala pri zd ravn iškem  pregledu  
popolnoma sleči, danes pa samo  
bluzo.«

»NAS GLAS« izda ja  kolektiv  K om bi
na ta  konzervne in d u s trije  »Delamaris« 
Izola. — List u re ju je  u red n išk i odbor 
sk ladno  z. 229. členom  s ta tu ta  kom bi
na ta  D elam aris — Glavni in odgovor
ni u red n ik  Davorin RESCIC. — Tiska 
tisk a rn a  CZP P rim orsk i tisk  K oper. 
L ist dobi jo člani kolektiva brezp lačno .


